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ČESKO: Zdánlivě provokativní otázka. Ale ke konci minulého týdne to tak, na pár dní, skutečně
mohlo vypadat. Když v běloruských, přinejmenším mírně cinknutých volbách, dopadla tamější
opozice jak sedláci u Chlumce, spustili její západní podporovatelé zklamaný řev.

Nebylo divu. Investovali do toho podniku poměrně dost peněz i úsilí. Ostatně i my jsme svou
drobnou hřivnou přispěli. Protože když se jistá mocná, nadnárodní entita chce přiblížit na dostřel
k Moskvě, pak se na nějakou tu pětku nekouká. Nebo koukat nesmí. Přispěli jsme, mimo jiné, třeba
také skrze jednu zajímavou neziskovku – Občanské Bělorusko. Spolek, provozovaný prominentními
havlisty (Petruška Šustrová, direktorka, Jan Ruml, 1. vicepresident, Petr Bratský, 2. vicepresident,
Martin Vidlák, revizor a Jaromír Štětina), který se stará o rozvoj demokracie a podporu občanské
společnosti v Bělorusku, k tomu obdržel v roce 2019 5,529 mil Kč, z toho MZV ČR jim zaslalo 4,485
mil. Kč…

Ale volby dopadly, jak dopadly. Favoritka opozice a západu byla v Litvě, Lukašenko na koni a do
čela křičících obránců demokracie se postavil, překvapivě, náš pan premier. 14.8. tweetoval: „Mluvil
jsem s polským premiérem @MorawieckiM a navrhneme @eucopresident urgentní videocall členů
Evropské rady. Nelze čekat. Bělorusové potřebují naší rychlou pomoc. Volby v Bělorusku se musí
opakovat, musí být transparentní a za přítomnosti zahraničních pozorovatelů..” Telefonoval taky
předsedovi Evropské rady Charlesi Michelovi i předsedkyni Evropské komise Ursule von der Leyen
a vyzýval k vyslání jasného signálu ohledně sankcí vůči Bělorusku.

O dva dni později, 16.8. ještě přitvrdil: „V Bělorusku se nesmí stát to, co u nás v roce 1968.
Evropská unie musí být akční. Musí Bělorusy povzbudit, aby se nebáli realizovat sametovou revoluci
model listopad 1989.” Pro ČTK pak Babiš sdělil, že o věci komunikuje s evropskými lídry. Bezesporu,
velice agilní a pro věc svobody zapálený člověk…

I nastala Evropská rada. Virtuální. Formou videokonference. Evropští lídři rázně odmítli
akceptovat výsledky běloruských prezidentských voleb a dali zelenou sankcím proti osobám
zodpovědným za manipulování voleb a následné násilné represe. A tu, jakoby mávnutím kouzelného
proutku, Babiš otáčí a mírní rétoriku: Evropská unie určitě nechce Bělorusům říkat, co mají dělat,
kam mají patřit, je to jejich výsostné rozhodnutí,” praví po summitu rozšafně.

A teď přichází finále. Včerejší hlasování Poslanecké sněmovny o návrzích usnesení k Bělorusku.
K přijetí jakéhokoli návrhu je, podle počtu přítomných a přihlášených poslanců, třeba 63 hlasů. Jak
to dopadlo? Podívejte se sami, stojí to zato:

Návrh usnesení, podle kterého sněmovna neuznává oficiální výsledky voleb zveřejněné
běloruskou státní volební komisí a za nejvhodnější řešení považuje jejich opakování s
demokratickým průběhem a za účasti mezinárodních pozorovatelů. Pro 36 hlasů, z ANO
nikdo. Zamítnuto
Výzva k návrhu zákona, který by umožnil zavedení národních individuálních sankcí vůči
osobám, které nesou odpovědnost za závažné porušování lidských práv. Pro 22 hlasů, z ANO
nikdo. Zamítnuto
Návrh, podle kterého by sněmovna vyzvala orgány EU k zavedení cílených sankcí na evropské
úrovni vůči osobám zodpovědným za falšování voleb, násilí a porušování lidských a občanských
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práv. Pro 45 hlasů, z ANO nikdo. Zamítnuto
Návrh aby vláda nastavila vstřícnou politiku vůči těm, kteří z Běloruska prchají před
politickými represemi a poskytla podporu běloruským studentům, kteří projeví zájem o
studium na českých školách. Pro 42 hlasů, z ANO nikdo. Zamítnuto

Prošly jen neškodné bláboly typu “Poslanecká sněmovna odsuzuje násilné a zjevně nepřiměřené
policejní zásahy vůči běloruským občanům, protestujícím proti nedemokratickému a neférovému
průběhu prezidentských voleb…. A “Poslanecká sněmovna vyjadřuje solidaritu s rodinami
usmrcených, stejně jako se zraněnými a mučenými běloruskými občany, požaduje propuštění
politických vězňů…

Takže si to shrňme. V Bělorusku proběhly jakési volby. V jejich důsledku se EU začala
vměšovat, byť zpočátku jen slovně, do běloruských věcí. V tom ji mocně povzbuzoval a hecoval náš
pan premier. Aby ještě přitvrdila. Následně se musel ruský president Putin jasně vymezit proti
zasahování do země, se kterou má platnou mezinárodní smlouvu o vojenské pomoci (a která mimo
jiné tvoří i jeho ochranný, bezpečnostní koridor). A tak se v klinči, jako dva boxeři, chtíc nechtíc,
ocitlo Německo (čti EU) s Ruskem. Ani jeden z boxerů nemůže couvnout. Rus si na svůj zadní dvorek
nějakého potenciálního (bělorusko – opozičního) vítače NATO nepustí. Němce by zase domácí,
lidskoprávní šílenci sežrali, kdyby se zásadově nepostavil za „demokraty” a „občanskou společnost”.
A ten, co je popichoval, se teď usmívá, mluví o „vnitřních věcech Běloruska” a účinně brání našim
sluníčkářům, aby do toho ČR zamotali. Včerejší hlasování je toho důkazem.

K čemu tahle šaráda může být dobrá?  Tak třeba takový Nord stream II to má nahnuté.
Sankce, vzájemné osočování, neústupnost sluníčkářských fanatiků, živá voda na mlýn různých
Štětinů… to není ta pravá atmosféra na dokončení projektu s arciďáblem a nepřítelem demokracie,
jakož i jiných evropských hodnot.  A bez Nord streamu nebude Green deal. Jaderné elektrárny si
Němci zavřeli, uhelné se chystají, slunce s větrem je nevytrhnou… a plynu pro plánovaný přechod k
„ekologii” bez Nord streamu nebude dost.

Analogii k téhle politické piruetě nám dává judo. Tam se využívá energie protivníka proti němu.
Čím větší silou se vás protivník pokouší udeřit, tím větší hybností pak letí nezastavitelně kolem, když
mu obratně uhnete. A podaří-li se vám situaci naaranžovat tak, aby letěl do zdi, tím lépe.

Takže po lopatě. Naším nejnebezpečnějším nepřítelem není Rusko, ale Německo a jeho únie. Když se
nás (kromě jiných úderů) pokouší napadnout Green dealem, není od věci ho vmanévrovat do sporu
s hlavním dodavatelem plynu.

To nemá chybu. Trump vás pochválí, kvůli Nord streamu. Sluníčkáři celého světa vás pochválí, kvůli
lidským právům. I ten Rus je v zásadě spokojen. Lukašenko bude od teď muset tancovat, jak se
v Moskvě zahraje. No a Němec i s únií letí hubou do zdi a nemůže ceknout.

Ne, Babiš tohle nevymyslel. Takový plán musel vzniknout o pár levelů výše. Ale jako poštívač a
roztleskávač je fakt dobrej!
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